
Zápis  

ze zasedání Školské rady při FZŠ Olomouc, Tererovo náměstí 1 

konané dne 5. června 2024 

Přítomni:  

Mgr. Jana Vaďurová, Mgr. Martina Hubálková – zástupci pedagogických pracovníků  

Mgr. Pavel Michalík, Mgr. Vilém Skyba – jmenovaní zástupci zřizovatele  

Mgr. Zuzana Plšková, Ph.D. – zástupkyně zákonných zástupců nezletilých žáků  

Paní Alena Žurková byla omluvena ze zdravotních důvodů. 

Na pravidelné zasedání školské rady byla členy rady pozvaná ředitelka školy PaedDr. Eva Buchtová. 

 

Program:  

1.  Schválení úprav Školního řádu FZŠ Olomouc, Tererovo náměstí 1, platné od 1.9. 2024 

2.  Informace ředitelky školy PaedDr. Evy Buchtové k průběhu školního roku  

3. Dotazy členů školské rady 

4. Různé 

5.  Diskuse 

 

Průběh zasedání: 

1. Členové školské rady projednali navrhované změny ve školním řádu. Podrobnosti ke změnám a jejich 

zdůvodnění podala ředitelka školy. Pravidla hodnocení prospěchu a chování žáků zůstávají pro příští 

školní rok beze změny, rada je proto neprojednávala a nebylo tedy nutné je znovu schvalovat. 

Členové školské rady schválili úpravu školního řádu jednomyslně. 

2. Informace paní ředitelky k průběhu školního roku 2023–2024, prvního roku jejího působení ve funkci 

ředitelky školy: opravy v budovách, investice, plánované opravy v průběhu prázdnin – viz příloha zápisu 

zasedání školské rady 

Ředitelka PaedDr. Buchtová podrobně informovala o průběhu jednání na MMOL– odbor školství, které 

se konalo z důvodu plánovaných investic do budov a areálu školy. 

Člen školské rady Mgr. Pavel Michalík se pochvalně vyjádřil k množství práce, které ředitelka školy 

během prvního roku ve funkci odvedla. Ostatní členové rady se připojili. 



Další informace paní ředitelky se týkaly změn v systému vzdělávání – zavedení angličtiny již pro žáky 

prvních ročníků a nově nastavený systém péče a podpory nadaných žáků. 

3. Dotazy členů rady: 

Paní Zuzana Plšková se zajímala o školy v přírodě, lyžařské kurzy a adaptační pobyty žáků. Tlumočila 

přání rodičů žáků školy Helsinská, kteří mají zájem o tyto mimoškolní aktivity a uvítali by jejich 

pravidelné organizování. Ředitelka školy vysvětlila realizaci těchto pobytů ve spolupráci se 

specializovanými agenturami. Škola pobyty neorganizuje, ale umožňuje jejich uskutečnění. 

Školská rada navrhuje, aby vedení školy přes třídní učitele na pracovišti Helsinská zjistilo zájem žáků – 

jejich zákonných zástupců  - o pobyty v přírodě. 

4. Různé: 

Pan Vilém Skyba upozornil na opakované hromadění odpadků na ulici Helsinská, za budovou kotelny 

(pravděpodobně od žáků školy – PET láhve, obaly od potravin apod.), a navrhl, aby se o úklid starali 

žáci školy a učitelé žáky vhodně k úklidu motivovali (např. akce Ukliďme Česko apod.). Ředitelka Eva 

Buchtová vysvětlila, že toto není možné, neboť prostranství nepatří škole a není možné žáky nutit 

vykonávat tuto hygienicky velmi riskantní činnost. Jistě by se našlo mnoho rodičů, kteří by s úklidem 

prostřednictvím žáků školy nesouhlasili. 

Pan Vilém Skyba navrhuje, aby za pokácené stromy v okolí školy byla provedena náhradní výsadba. 

Před školou Helsinská byla na pozemku města pokácena lípa, u školy na Tererově náměstí topoly. 

Doporučuje škole obrátit se v této záležitosti na oddělení městské zeleně (Ing. Jitka Štěpánková)  

a požádat o náhradní výsadbu případně i na jiných místech v okolí školy. 

Pan Vilém Skyba se zajímal o provoz veřejného hřiště. Upozornil na skutečnost, že min. po dobu rok  

a půl nebylo hřiště na Helsinské přístupné veřejnosti, což je v rozporu s praxí zřizovatele zpřístupnit 

všechna školní hřiště veřejnosti. Zda by bylo možné příp. nalézt technické řešení, jak umožnit žákům 

školy vstup na hřiště po vyučování a o víkendech (bez nutnosti přítomnosti správce). Paní Eva Buchtová 

vysvětlovala složitou situaci – provoz hřiště je vždy závislý na tom, zda se podaří zaměstnat správce 

hřiště. Toto zaměstnání není příliš finančně ohodnoceno, je obtížné sehnat zájemce, kteří by 

správcování byli ochotni věnovat tolik času, navíc mnohdy musí řešit nevhodné chování ze strany 

rodičů i dětí.  V současné době je ale provoz hřiště jak na Helsinské, tak na Tererově náměstí zajištěn. 

Dále upozornil na velký investiční dluh na budovách školy na Helsinské (absence zateplení budov, 

nevyhovující povrch venkovního hřiště, trhliny na fasádách budov atd.), které nebyly dlouhodobě 

řešeny.  

Ad předložený dokument „Technický stav Helsinská“ navrhl vypustit bod „vybudovat ostrovy  

ke krátkodobému parkování „K + R“, zúžit zelený pás v Čechově ul.“, jelikož je v rozporu s Plánem 

udržitelné městské mobility Olomouc (PUMMO) – tzv. mama taxi není podporovaný způsob dopravy 

dětí do a ze škol. V rámci schváleného Regulačního plánu 23 Sídliště Norská je navrženo prodloužení 

komunikace ul. Helsinská a šířková úprava úvraťového obratiště. 

 

 



5. Diskuse: 

Vyhodnocení dotazníku ke klimatu školy – členové budou s výsledky seznámeni na příštím zasedání 

školské rady, protože shromažďování informací a jejich vyhodnocování právě probíhá. 

 

Usnesení:  

Školská rada jednomyslně schválila úpravy Školního řádu FZŠ Olomouc, Tererovo náměstí 1, platné  

od 1.9.2024. 

Školská rada vzala na vědomí informace ředitelky školy PaedDr. Evy Buchtové o investicích a opravách 

do budov školy na Tererově náměstí a na ulici Helsinská. 

Školská rada doporučuje vedení školy upozornit MMOL – oddělení městské zeleně (OMZOH) -    

na náhradní výsadbu za pokácené stromy na ulici Helsinská a na Tererově náměstí. 

Školská rada plánuje svoje další zasedání na 9. 10. 2024. 

 

 

V Olomouci dne 6. června 2024 

Zapsala Mgr. Jana Vaďurová, předsedkyně školské rady. 

 

 

Přílohy: Prezenční listina 

Dokument Technický stav budov školy Helsinská 

Vyjádření ředitelky školy k náhradní výsadbě stromů, záměru MMOl zrekonstruovat Tererovo 

náměstí a řešení dopravní situace před školou na Helsinské ulici 

 

Na vědomí:  

 PhDr. Hana Fantová, vedoucí odboru školství Magistrátu města Olomouce 

Ředitelka školy PaedDr. Eva Buchtová 

Členové školské rady 

Zaměstnanci školy 


